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Nová prezentačná miestnosť � Fantastický úspech skupiny Fallgrapp �
Dubnická vyšívačka � Na výtvarníka spomínajú s láskou � Ľudové tradície 
starej Dubnice v knihe � Gymnazisti – Odyseáci idú súťažiť do Michiganu �
Z udalostí riešených mestskou políciou � Šachový rekord v Dubnici nad Váhom
� Turnaj hokejových akadémií

Z  O B S A H U



D U B N I C K É  N O V I N Y

www.dubnica.sk2

MESAâNÍK OBâANOV, RODÁKOV A PRIATEªOV MESTA

Editorial

Vyjdem pred vchod, nasadím si
slnečné okuliare, zhlboka sa
nadýchnem a cítim ju. Je už tu.
Prišla. Prechádzky sú zrazu ešte
krajšie. Zablúdim do parku,
„odstavím“ kočík so spokojne
spiacim synčekom a započúvam
sa do spevu vtákov. Milujem
každé ročné obdobie, všetky
majú svoje čaro. Ale jar je jedi-
nečná. Krásne vonia. Zasnívam
sa. Drobček sa začína mrviť.
Jasné, čo má čo mama vysedá-
vať na lavičke. On potrebuje
pohyb.
A tak sa zasa vydávam cez
mesto, späť na naše sídlisko. Zas-
pal, môžem teda pokračovať
ďalej. Ale kam? Moje kroky vedú
na kalváriu. Prechádzam okolo
záhradiek. Je tam rušno. Jar je
nielen cítiť, ale aj vidieť. Kvitnú
prvé kvety, stromy pučia a ľudia
na seba veselo pokrikujú z jed-
nej záhradky do druhej. Sú šťast-
ní. Po zime majú opäť plné ruky
práce.
Zdá sa Vám tento editorial až
príliš gýčový a presladený? Že sa
na svet dívam cez ružové okulia-
re? No a čo? Veď niekedy aj to
treba. Áno, dejú sa stále aj zlé
veci, ale prečo sa nezamerať na
to pekné? Jar je na to ako stvo-
rená.
Aj v tomto čísle Dubnických
novín si môžete prečítať všeličo
pekné. Napríklad o tom, ako
vedia mladí študenti nezištne
pomôcť a ochotne darujú krv
pre chorého spolužiaka. Alebo o
tom, akých šikovných ľudí
máme medzi nami, a že ich
prácu ocenili aj odborníci. Pro-
jektu Fallgrapp sa skutočne darí.
A je tu toho ešte oveľa viac, tak
Vás teda nebudem rušiť a pra-
jem príjemné čítanie!

Stanislava Bubenková

Kedy bude zasadať mestské zastupiteľstvo? 
V zmysle zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení, v znení neskorších predpisov zvolá primátor mesta 
Mestské zastupiteľstvo v Dubnici nad Váhom v roku 2015 v nasledovných termínoch:

23. 4. 2015
25. 6. 2015
24. 9. 2015
10. 12. 2015
V súlade so schváleným rokovacím poriadkom na zasadnutiach mestského zastupiteľstva v roku 2015 bude
nasledovný program :

1. Protokolárne záležitosti
2. Program 
3. Interpelácie poslancov 
4. Diskusia 

Zasadnutia plánovaných MsZ sa budú konať v Mestskom dome kultúry, prezentačná miestnosť alebo veľká sála.
Rokovací deň plánovaných MsZ sa stanovuje na štvrtok so začiatkom o 15.00 h.
Diskusia sa bude spravidla konať v čase od 17:00 h do 18:00 h.

Ďalšie informácie na www.dubnica.sk

-MsÚ- 

Komisie pôsobiace pri 
mestskom zastupiteľstve
V zmysle § 11 ods. 4 písm. n) a § 15 ods. 1 záko-
na č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v 
platnom znení Mestské zastupiteľstvo v Dubni-
ci nad Váhom zriadilo na svojom zasadnutí dňa
5. 2. 2015 ako svoje stále poradné, iniciatívne a
kontrolné orgány 4 komisie:

1. Komisia ekonomická 
2. Komisia výstavby, životného prostredia a
dopravy 
3. Komisia školstva kultúry a športu 
4. Komisia sociálnych vecí

1. Komisia ekonomická:
Predseda: Ing. Robert Rafaj 
Podpredseda: František Mikolášek
Členovia:
1) Ing. Viliam Sečány - poslanec 
2) Ing. Emil Suchánek - poslanec 
3) Ing. arch. Marián Antal - poslanec 
4) Mgr. Dana Škultétyová - neposlanec 
5) Mgr. Ladislav Paško – neposlanec

2. Komisia výstavby, životného prostredia a
dopravy:
Predseda: Ing. arch. Ľubomír Bútora 
Podpredseda: Radoslav Žáček
Členovia:
1) Anton Bušík - poslanec 
2) neobsadené 
3) neobsadené 
4) Anton Kvasnica - neposlanec 
5) PhDr. Peter Jakúbek - neposlanec

3. Komisia školstva, kultúry a športu:
Predseda: Mgr. Peter Wolf 
Podpredseda: Mgr. Monika Chromiaková
Členovia:
1) Ing. Jana Rybárová - poslanec 
2) Libuša Stráňavská - poslanec 
3) RNDr. Karol Korintuš - poslanec 
4) Mgr. Karol Benko - neposlanec 
5) Stanislav Holec – neposlanec

Poslanecké kluby v Dubnici
nad Váhom

Po novembrových komunálnych voľbách zvole-
ní poslanci mestského zastupiteľstva vytvorili v
súlade s Rokovacím poriadkom MsZ v Dubnici
nad Váhom nasledovné tri poslanecké kluby:

Poslanecký klub za naše mesto 
Predseda – František Mikolášek
Členovia -  Ing. Robert Rafaj, František Mikolášek,
Ing. Viliam Sečány, Ing. Jana Rybárová, Ing. Libor
Poruban, Ing. arch. Lubomír Bútora, Mgr. Monika
Chromiaková, Libuša Stráňavská, Milan Dado,
Radoslav Žáček, Anton Bušík.

Klub kresťanských demokratov
Predseda – Ján Rehák
Členovia – Ján Rehák, Mgr. Ivan Rajec, RNDr. Karol
Korintuš, PhD.

NOVA – Občianska platforma
Predseda – Ing. Emil Suchánek
Členovia – Ing. Emil Suchánek, Ján Kvasnička, Mgr.
Peter Wolf

Poslanci nezaradení v poslaneckých kluboch:
Ing. arch. Marián Antal, MUDr. Dominik Kosorín.

-MsÚ-

4. Komisia sociálnych vecí
Predseda: Ing. Libor Poruban 
Podpredseda: Ján Kvasnička
Členovia:
1) Milan Dado - poslanec 
2) MUDr. Dominik Kosorín - poslanec 
3) Bc. Jaroslava Bačová - neposlanec 
4) Zita Ublaničová - neposlanec 
5) Katarína Fuchs - neposlanec 
6) MUDr. Stanislava Hofierková - neposlanec 
7) Ing. Václav Števko – neposlanec

-MsÚ-
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Ján Tlach čestným predsedom

Vo februári sa uskutočnila výročná
schôdza Základnej organizácie 
Slovenského zväzu protifašistic-
kých bojovníkov Dubnica nad
Váhom, na ktorej bol zvolený za
nového predsedu Jozef Kubovič.
Jozef Kubovič nahradil na čele
organizácie Jána Tlacha, ktorý 
uvoľnil funkciu zo zdravotných

dôvodov a bol zvolený za čestného
predsedu.
Pri tejto príležitosti primátor mesta
Ing. Jozef Gašparík udelil ďakovný
list Jánovi Tlachovi za dlhoročnú
činnosti v Slovenskom zväze proti-
fašistických bojovníkov.

-MsÚ-

od 1.2.2015 do 28.2.2015:
Natália Basilová
Karolína Beňová

Erik Čižmárik
Nikolas Demitra

Simona Dohňanská
Jakub Hrehor

Vanessa Chovancová
Helena Jašurková
Petra Kolarovičová
Rebeka Maňáková
Júlia Nevidzanová

Adam Skuhra
Teo Šelinga

Nela Štefíčková
Miroslav Vavrovič

V mesiaci  február 2015
oslávili okrúhle životné
jubileum /75, 80, 85, 90,

95 rokov/:

František Vanko
Albín Petriska 

Margita Javorová 
Marián Šebík 

Helena Mogorová 
Milan Koníček

Milan Galko 
Emília Mederová

Štefan Bečár 
Helena Jakúbková

Emil Matejička
Jozef Miezga 

Mária Bednariková 
Agnesa Daňová 

Antónia Duhárová 
Mária Tvrdoňová 

Melania Čerňanská 
Anna Benková
Margita Rízová 

Jozef Císar 
Anna Kvasničková

Ján Slimák
Angela Porubčanová 

Jozefína Rebrová,
Jozef Nemlaha

Blanka Brezíková
104 rokov oslávila 

pani Anna Kopecká

Zoznam obyvateľov, ktorí
zomreli od 1. 2. 2015 do

28. 2. 2015:
Marián Brodzianský

Elena Burzalová
Karol Čúz

Daniel Daňo
Viliam Daňo

Veronika Drinková
Anna Golejová

Verona Goneková
Anna Haličková
Andrej Hliničan

Albína Hreňáková
Jan Hromek

Justína Krátka
Oľga Kvaššayová
Katarína Lezová

Miroslav Malovec
Mária Měřičková
Oľga Mikušová
Emília Mutalová

Jozef Remšík
Samuel Sianta
Dušan Ševčík

Helena Trstianová
Gabriela Valáková

Štefan Zubarik

Vítame
obyvateľov,ktorí sa narodili

od 1.1.2015  do 31.1.2015:
Katarína Galková

Lucas Guga
Jakub Hlaváč

Andrea Jurenková
Laura Kebísková
Lucia Klabníková

Lara Mičková
Juraj Ochran

Jakub Ondrušík
Barbora Rešetková

Srdečne 
blahoželáme!

V mesiaci  január 2015
oslávili okrúhle životné
jubileum /75, 80, 85, 90,

rokov/:

Ľudmila Tabačárová
Anna Žideková

Henrich Červeňanský 
Antónia Haviarová 
Sebastian Čižmar

Lýdia Zermeghová 
Veronika Jakubíková 
Helena Dubničková

Ľudmila Uričová
Jozef Chovanec

Jozef Blažej 
Margita Dašková
Václav Novotný

Július Košík 
Albína Hreňáková 

Hermína Belovičová 
Sonja Suchomelová 

Alojzia Krčmarska

Spomíname
Zoznam obyvateľov, ktorí

zomreli od 1. 1. 2015 do
31. 1. 2015:

Ján Bačík
Ladislav Bukovič

Marián Bulko
Zuzana Černá

Helena Daňová
Ľudovít Malovec
Miroslav Pažítka

Jozef Petrů
Katarína Púčková

Rudolf Rusňák
Pavol Siran
Daniel Sliva

Zita Slugeňová
Valéria Ščerbová
Helena Štúrikova

Oľga Tvrdá
Jozef Vojtáš
Júlia Žilková

Spoločenská rubrika

V roku  1969 získal striebornú, v
roku 1970 bronzovú a v roku 1972
získal zlatú medailu. Okrem toho
získal niekoľko významných úspe-
chov aj na medzinárodných turna-
joch v zahraničí.
Svojim vystupovaním a zodpoved-
ným tréningom bol príkladom i pre
mladších pästiarov.

Česť jeho pamiatke!

Dňa 22.2.2015 vo veku  nedožitých
65 rokov zomrel bývalý dlhoročný a
úspešný  pästiar Karol Čúz. Patril
medzi stabilné opory Spartak 
Dubnica nad Váhom.
V rokoch 1969, 1971 a 1972 sa svo-
jimi výkonmi podieľal na úspe-
choch dubnického družstva, ktoré
získalo titul majstra republiky.
Dobré výkony podával aj na Maj-
strovstvách republiky v súťaži jed-
notlivcov.

V Mestskom dome kultúry mesto
Dubnica nad Váhom zriadilo novú
prezentačnú miestnosť, ktorú 
ponúka širokej verejnosti na zabez-
pečenie školení, prednášok,
prezentácií, workshopov a pod.
Bližšie informácie poskytne DUMAT
m.p.o. na tel. č.: 0907/706 450 - 
Elena Prekopová.

Priaznivci športu smútili

Nová prezentačná miestnosť 
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dozvedeli od rodičov, že Marcelovi
sa zhoršil zdravotný stav a nutne
potrebuje krv. „Už v decembri sme
zorganizovali finančnú zbierku, z
ktorej sme mu zaplatili internet na
dva roky a ostatok zbierky, v hod-
note 150 eur, sme darovali oddele-
niu, kde je náš spolužiak hospitali-
zovaný,“ prezrádza Patrik.

Spoločný nápad
Zorganizovať skupinové darovanie
krvi bola spoločná iniciatíva.
„Samozrejme, nedá sa povedať, čí
presne to bol nápad. Pani triedna
učiteľka, učitelia, spolužiaci, tí všetci
sa na tom podieľali. V mene žiackej
rady na našej škole som si to vzal na
starosti a snažil sa to vybaviť čo naj-
rýchlejšie. Aj keď to bolo dosť kom-
plikované, pretože Národná trans-
fúzna služba má dosť málo voľných
termínov. Nakoniec sa nám v spolu-
práci s NTS v Trenčíne podarilo
expresne vybaviť termín na začia-
tok februára, za čo veľmi pekne
ďakujeme,“ vysvetľuje Patrik.
Na začiatok bolo potrebné pred-
bežne zistiť počet ľudí, ktorí by šli
darovať krv. Minimálny počet dar-
cov pre výjazd mobilnej transfúznej
jednotky je 25 ľudí.„Keď už sme na
škole mali prihlásených približne
25 ľudí, oslovili sme NTS v Trenčíne,
konkrétne pani Križanovú, ktorá
bola veľmi milá a ochotná, za čo jej
ďakujem. Veľká vďaka ale patrí aj
celému tímu, sú to naozaj super
ľudia a robia správnu vec.“

Pomohli aj sociálne siete
Študenti sa však neuspokojili s
minimálnym počtom darcov a sna-
žili sa zohnať ďalších dobrých ľudí,
ktorí by prišli darovať krv, aby jej
bolo čo najviac. „Začal sa veľký
kolotoč zháňania ľudí, ktorí by
darovali krv. Oslovil som všetky FB
stránky, ľudí, známych, školy v okolí

Staršia generácia o tej mladšej
dnes nemá práve najlepšiu mien-
ku. Mladí sú podľa nej nevycho-
vaní, a neohľaduplní. Študenti
jednej dubnickej strednej školy
však majú srdce na pravom mies-
te. Rozhodli sa nezištne pomôcť
spolužiakovi, ktorý bojuje s
onkologickým ochorením.
Marcel je študentom Strednej
odbornej školy. Keď už sa zdalo,
že svoj boj vyhral, choroba sa vrá-
tila a udrela v plnej sile. Pred Via-
nocami sa Marcelovi tak pohorši-
lo, že skončil v nemocnici. Keďže
sa jeho spolužiaci od rodičov
dozvedeli, že  nutne potrebuje
krv, neváhali ani chvíľu.
Pomohli aj zbierkou
Marcelov stav je momentálne stále
vážny. „Je onkologickým pacien-
tom, ale nebudem to špecifikovať.
Len poviem, že už sa to minulý rok
zdalo byť v poriadku. Pomaly začal
chodiť do školy, učiť sa spolu s nami
v triede, avšak na Vianoce sa to
veľmi zhoršilo a musel ísť opäť do
nemocnice, rovno na ARO. Pomaly,
ale veľmi ťažko sa z toho dostáva,
ale veríme, že je bojovník a tento
boj zvládne,“ začína rozprávanie
Patrik Porubčan, spolužiak, ktorý je
zároveň aj predsedom žiackej rady.
Podujatie Krv pre Marcela sa roz-
hodli zorganizovať, pretože sa

Krv pre Marcela

Minulosť, prítomnosť a
budúcnosť mesta 
v znamení knihy

krv až z Púchova.„Videla som výzvu
na sociálnej sieti. Krv som už daro-
vala asi osem alebo deväťkrát a keď
som zistila, že treba pomôcť, tak
som prišla.“
Naopak premiéru v darovaní zažil
Jakub Koteš, ktorý je študentom
Strednej odbornej školy.„Videl som
plagát na dverách a myslím si, že
keď môžem pomôcť, tak treba.
Cítim sa celkom v pohode a možno
už budem krv darovať aj ďalej.“

Pomoc pokračuje
Patrik Porubčan zo žiackej rady pre-
zradil, že s pomocou pre spolužiaka
Marcela, sa pokračuje aj po skonče-
ní podujatia. „Nie je to konečný
výsledok. Ľudia nám stále posielajú
potvrdenia o darovaní krvi pre Mar-
celka a my ich posielame jeho rodi-
čom. Taktiež sa organizujú ďalšie
darovania. Ozvala sa nám istá firma,
ktorá spolupracuje s našou školou
a ich zamestnanci tiež darujú krv
pre Marcela. Naviac sa nám ozvala
Stredná zdravotnícka škola v Tren-
číne, ktorá by tiež spravila odber
krvi pre nášho spolužiaka. A to je
ďalší dôkaz toho, že aj mladí ľudia
vedia pomôcť a vedia sa zapáliť pre
dobrú vec. Za túto pomoc taktiež
ďakujeme. A my naďalej ako škola,
žiacka rada a spolužiaci budeme
vytvárať akcie pre pomoc Marcelo-
vi.“
Marcel a jeho rodičia sa o pomoci
dozvedeli a boli veľmi vďační.„Všet-
ko sme konzultovali s nimi.
Nakoniec sme im aj odovzdali
potvrdenia o darovaní krvi. Marcel-
ko a jeho rodičia ďakujú všetkým
ľuďom, ktorí sa podieľali na tejto
akcii, či už samotným darovaním
alebo prípravou či zdieľaním na
internete,“ uzatvára Patrik.

-sb-

a chcem sa im veľmi pekne poďa-
kovať za zdieľanie informácií o
tomto podujatí. Začali prichádzať
prvé e-maily s textom „Chcem
pomôcť. Kedy a kde?“. Prišli k nám
žiaci z mnohých stredných škôl v
Trenčianskom kraji, napríklad z
Dopravnej Akadémie v Trenčíne
prišli aj žiaci ukrajinskej národnosti.
Celkovo prišli ľudia, ktorí majú
dobré srdce a chceli pomôcť, pri-
tom viacerí Marcela ani nepoznali.
To je dôkaz, že sa medzi nami nájdu
ľudia, hlavne mladí ľudia, ktorí
vedia pomôcť,“ spomína Patrik.
Nakoniec sa podujatia zúčastnilo
70 ľudí a z toho 44 spĺňalo všetky
kritériá darovania krvi. „S výsled-
kom podujatia sme veľmi spokojní.
Na škole aj mimo nej boli veľmi
dobré ohlasy, ktoré nás utvrdili v
tom, že to bola dobrá akcia a určite
ju zopakujeme. Aj keď by sme boli
radi, keby už Marcel krv nepotrebo-
val,ale radšej spolu s nami,spolužiakmi,
sedel za lavicou a učil sa,“ vyslovil
svoje želanie Patrik.

Pravidelní aj premiéroví darcovia
Keďže Marcelovi spolužiaci kvôli
nízkemu veku krv darovať nemohli,
pomáhali najmä s organizovaním a
šírením informácií o podujatí. Svoju
prácu odviedli skutočne dobre,
nakoľko sa medzi darcami okrem
študentov a pracovníkov školy,
našli aj ľudia nielen z Dubnice, ale aj
z okolitých miest a obcí.
Darovať krv prišla aj Dubničanka
Zuzana Krúteková, pre ktorú to
nebola premiéra. „Keďže chodie-
vam darovať krv pravidelne, tak
som neváhala. Marcela osobne
nepoznám, ale aj tak chcem
pomôcť,“ povedala sympatická
Zuzana a prezradila, že v darcov-
stve má veľký vzor v osobe svojho
otca.
Andrea Marcinová prišla darovať

nesie v znamení knihy a knižníc.
Keď Štefan, posledný potomok
rodu Ilešháziovcov, v roku 1835
písal darovací testament, naliehal v
ňom na ochranu podarúvaného
knižného fondu a na jeho zachova-
nie do budúcnosti. Vedel, že jeho
smrťou sa skončí niečo viac ako
jeden ľudský život, rovnako si však
uvedomoval, že musí ochrániť naj-
väčší poklad, ktorý po slávnom
rode zostáva. Preto sa rozhodol
podarovať 6000 diel v 8000 zväz-
koch Sečéniho knižnici.
Michal Rešetka, s ktorým sa o lite-
rárnych záležitostiach radil aj veľký
J. M. Hurban a ktorého meno nesie
krajská knižnica v Trenčíne, budoval
svoju knižnicu už od roku 1820,
kedy zastupoval funkciu kaplána v
Dubnici. Ako pokrokový mysliteľ
vedel, že kniha nadobúda ozajstnú
hodnotu až vtedy, ak jej tajomstvá
objavujú oči čitateľa, ochotného a
schopného postaviť sa zoči-voči jej
obsahu. Preto si cenné zväzky
nenechával pre seba. Otvoril verej-
nú knižnicu, ktorá slúžila približne
200 čitateľom.
Knihy a Dubnica sa stretajú v jednej
množine. Najvýznamnejšie osob-
nosti nášho mesta nedržali v ruke
meč, mešec ani štetec alebo tesár-
ske kladivo. Zato ovládali umenie
dať svojím myšlienkam vhodnú
podobu prostredníctvom pera. Šte-
fan Dubnicai, Ján Baltazár Magin,
Andrej Meszároš. Vedomosti a
názory čerpali práve z kníh a na
knihy ich zase po vnútornom

Od roku 1955 lepíme (celkom
oprávnene a zaslúžene) na mar-
cových tridsaťjeden dní prívlas-
tok „mesiac knihy“. V ostatnom
čase však stále viac počuť reči o
tom, ako tlačenej knihe dochádza
dych. Situáciu sa snažia prostred-
níctvom osvety zlepšiť knižnice,
medzi nimi aj naša dubnická.
Mimochodom, viete, aký blízky
vzťah majú knihy a Dubnica nad
Váhom?

Minulosť: Osobnosti nášho mesta
nenosili meč, ale pero
História Dubnice nad Váhom sa

ných si požičiava knihy, pričom jed-
noznačne platí, že veľká väčšina
dubnických detí knižnicu nenavšte-
vuje. Keď sa ponad výpožičný pult
rozprávam s neplnoletými čitate-
ľmi, nevidím pred sebou len deti,
ale šikovných mladých ľudí, ktorí
môžu dokázať, čo si zaumienia. Naj-
väčšiu zásluhu musíme, pochopite-
ľne, pripísať rodičom a učiteľom, no
spôsob vyjadrovania, rečovú istotu,
schopnosť argumentácie a formu-
lovania myšlienky či pestrú slovnú
zásobu – to všetko nadobudli práve
vďaka knihám. Ak znova použijeme
klišé, tentoraz však pravdivé, že deti
sú našou budúcnosťou, je zákonite
aj budúcnosť nášho mesta spojená
s knihami a knižnicou. Minulosť, prí-
tomnosť, budúcnosť. Nie sú súvis-
losti zrejmé?

Samuel Valuch

vysporiadaní sa s nimi premieňali.
Prítomnosť: 2707 čitateľov
Aj v duchu spomenutých udalostí
funguje dodnes v našom meste
knižnica. Hoci „proroci“ v médiách s
obľubou šíria fámy, že tlačeným
knihám už niekde v diaľke zvoní
hrana, nie všetci veria ich kuvičím
hlasom. Knihy stále majú význam.
Tvrdenie, že všetko je už na interne-
te, je jedným z najväčších klišé
doby, nie však pravdou. Chcete
dôkaz? Dubnickú knižnicu navšte-
vovalo v minulom roku viac či
menej pravidelne 2707 čitateľov,
ktorí si vypožičali 69 312 kníh a
periodík.
A že zabúdame na elektronické
knihy? Ako by vyzeral svet literatú-
ry bez miestnosti, prepchatej
úhľadne poukladanými zväzkami
rôznej hrúbky? Sila príbehov a myš-
lienok plní ovzdušie a vytvára jedi-
nečný genius loci. Predstava, že by
sa Cervantes, Nabokov či Dominik
Tatarka nadýchavali k tvorbe v ste-
rilnej miestnosti plnej monitorov a
klávesníc, je prinajmenšom komic-
ká.
Budúcnosť: Deti a zase deti
Každoročný súpis úspechov a oce-
není dubnických žiakov je bohatý,
či už ide o počiny v oblasti vedy,
literatúry, recitácie, športu a iných.
Dubnický knihovník prechádza
skúmavo prstom po takomto zoz-
name, ukazuje na mená a hovorí:
Čitateľka. Čitateľ. Čitateľka... Bruško
prsta sa spokojne kĺže po papieri.
Naozaj! Významná skupina ocene- Michal Rešetka
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nie. Som od malička zvyknutý stáť
na pódiu, hrať, spievať či tancovať a
myslím, že aj všetci z kapely, ale ten-
tokrát to bolo iné.
So všetkou pokorou chceme vyjad-
riť veľkú vďaku, obdiv Radio FM za
to, čo robí a ako to robí. Naša
hudba, a taktiež hudba mnohých
skvelých muzikantov, umelcov by
síce existovala aj bez tohto rádia,
ale nebyť ho, asi by sa nedostala tak
ľahko k ľuďom. Bez neho by nemal
kto oceniť tvrdú prácu, tie kvantá
času strávené v štúdiách, skúšobni-
ach venované tomu, čo nás napĺňa,
baví a čím žijeme a nemali by sme
možnosť prežiť tie úžasné pocity,
ktoré sme prežili počas ceremoniá-
lu Radio_Head Awards.
Chceme poďakovať všetkým, ktorí
nám pomáhali a podporovali nás.
Určite viete, ktorých sa to týka.Všet-
kým ľudom, ktorí prišli, posielali
hlasy, podporujú slovenskú
hudbu.“
A čo chystajú členovia Fallgrappu v
blízkej budúcnosti? „Cvičíme a  pri-
pravujeme album, z ktorého by
sme už chceli na najbližších koncer-
toch predstaviť nové piesne . Plus
nejaké spolupráce, remixy a snáď aj
nejaký videoklip, ak sa najde koru-
na navyše,“ uzatvára s úsmevom
Juraj Líška.
Fallgrapp je elektroakustický pro-
jekt, ktorého stabilnú zostavu tvo-
ria:
Jureš Liška - elektronika, texty
Nora Ibsenová - vokály, texty
Róbert Rehák - perkusie
Michal Pagáč - 1. husle - husľové
úpravy
Jakub Liška - 2. husle
Martin Semrič - 3. husle
Matej Kumpán - bass station synth
+ gitara
Petr Hanák - bicie 

Srdečne gratulujeme a želáme ešte
veľa úspechov!

-sb-

Skupine Fallgrapp sa v poslednom
čase skutočne darí. Svedčí o tom aj
fakt, že jej členovia získali až štyri
ceny z celkovo piatich nominácií
Radio_Head Awards.
Fallgrapp záskal cenu za album
roka /debutový album Rieka/, sin-
gel roka /Vlasy/ a prím hral aj v
kategóriách Elektronická hudba a
Debut roka. Za projektom stojí
Dubničan Juraj „Jureš“ Líška. Takto
opísal svoje pocity pri udeľovaní
cien, ktoré sa konali v priestoroch
Slovenského rozhlasu: „Ceny sme
nedostali naraz, ale postupne v pri-
ebehu večera nás vyhlasovali, čiže
také boli aj pocity. Postupne sa
stupňovali,“ prezrádza s úsmevom.
Talentovaný hudobník priznáva, že
získanie toľkých ocenení je okrem
iného aj hnacím motorom do bud-
úcna.
„Samozrejme, bude nás to hnať
vpred. Ale hlavne, je to aj veľká zod-
povednosť a vieme, že odteraz na
nás budú kladené ešte vyššie náro-
ky. Čiže musíme „zamakať“.“
Ceny Radio_Head Awards sa ude-
ľujú od roku 2008. Hlavná kategó-
ria, album roka, sa rozdeľuje na dve.
Svojich víťazov vyberajú poslucháči
Rádia_FM aj hudobní redaktori a
kritici z partnerských médií.
Juraj je perfekcionista a možno aj
preto sa odborníci zhodli v tom, že
sila albumu Rieka plynie z pekných
melódií a prepracovaných aranž-
mánov. Vyhrávanie sa s detailmi je
okamžite vidieť aj z videoklipov.
Presahujú obvyklý štandard pri
debutoch aj štandard domácej
scény. „Hudba si zaslúži, aby sa jej
človek venoval čo najviac. Nezná-
šam, keď niekto robí veci spôso-
bom: to sa nejako doladí neskôr.“
Juraj nám priblížil aj atmosféru,
ktorá panovala na samotnom ude-
ľovaní cien. „Atmosféra bola veľmi
fajn, to len ja som bol trošku vystre-
sovaný. Ale inak si myslím, že všetci
z kapely boli úplne v pohode .
Veľmi sme sa tešili na naše vystúpe-

Fantastický úspech 
skupiny Fallgrapp

Dubnická vyšívačka

Mgr.art. Lenka Konečná rod. Šútoro-
vá, ArtD. – choreografka a Mgr.
Peter Obuch, PhD. hudobník, obaja
z Centra tradičnej kultúry na Myja-
ve.
Dubnická Prvosienka sa umiestnila
na krásnom druhom mieste. Teší
nás i tento úspech a pripravujeme
sa na ďalšie vystúpenia nielen
doma v Dubnici, ale i v okolí nášho
mesta. Tanečníkov pripravoval
Bc.Tomáš Tinath a ľudovú hudbu
viedol Ján Prekop.

Tomáš Tinath

V kine Mier v Považskej Bystrici sa
19. marca 2015 konala Regionálna
súťažná prehliadka detských folk-
lórnych súborov „Morena, morena“,
ktorá je postupovou súťažou na
Krajské kolo do Zemianskych
Kostolian.
Na tejto súťaži sa zúčastnil i náš
Detský folklórny súbor Prvosienka
pri Základnej umeleckej škole v
Dubnici nad Váhom. Mladšie i star-
šie deti sa predviedli v pásme „Na
lúke“. Vynikajúce výkony detí a
dlhodobú prácu ich vedúcich  hod-
notila odborná porota v zložení

Prvosienka
v Považskej Bystrici zaujala

lajbliky sa vyšívali v 30. rokoch 20.
storočia a pani Ľuba sa k ním so
zanietením vrátila. Niekedy
obchádzame um našich rodičov,
aby  nám neskôr iní ukázali hodno-
tu dedičstva, ktoré nám chceli odo-
vzdať. O jej prácu prejavili záujem aj
v blízkom Kolačíne, kde nosili 
rovnaký kroj. Výšivky s nadšením
prezentovala aj primátorovi mesta
a možno už na nasledujúcom Dub-
nickom folklórnom festivale uvidí-
me na javiskách aj prácu dubnickej
vyšívačky Ľuby Backovej.

Rb

Pani Ľuba Backová sa dostala k
dubnickej výšivke až v roku 2013 v
kurze dubnickej gatry. So študent-
ským zápalom sa naučila jednu z
najnáročnejších výšivkárskych
techník. Bravúrne ju zvládla a dnes
už dokáže skladať jej farebnosť ako
staré dubnické vyšívačky. Sama
spomína, že i jej mama vyšívala
gatru, ale ako mladé dievča nepre-
javovala o vyšívanie záujem. Jej
pôsobenie v speváckej skupine
Studnica ju priviedlo aj k praktické-
mu využitiu svojich zručností a
vyšila mužské vesty – lajbliky z
Dubnice nad Váhom. Posledné
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Úvod vernisáže patril vystúpeniu
Boženy „Božanky“ Verešovej, ktorá
bola jednou z rodinných priateliek
Jozefa Kurjaka. Jej precítený spev
nenechal nikoho chladným a
mnohí z prítomných sa nezdržali a
po lícach sa im kotúľali slzy dojatia.
„Pre mňa Jožko Kurjak znamená
veľmi veľa. Bol to úžasný kamarát,
úžasný umelec, s dušou, citom,
emóciami, a vlastne to všetko vedel
dať do tých obrazov. Je o ňom
známe, že tvoril v noci, keď mal
pokoj a v tých obrazoch to cítiť. Je
to jedinečné,“ povedala Božanka a
dodala, že s umelcom sa stretávali
veľmi často a veľa z jeho obrazov
visí aj u nej doma.
„Aj vďaka tým obrazom je stále so
mnou. V čase konania vernisáže
som mala byť na nakrúcaní relácie,
ale dala som prednosť Jožkovi, aby
som ho aspoň takto mohla pozdra-
viť do nebíčka. Bolo to pre mňa
veľmi emotívne,“ uzavrela speváč-
ka so srbskými koreňmi.

Spokojní návštevníci
Slzám sa neubránili ani umelcove
dcéry s manželkou. Na ich tvári sa
však zračila hlavne spokojnosť.
Výstava sa vydarila a návštevníkom
ponúka široký záber z autorovej
tvorby.
„Obrazy sú skutočne nádherné.
Napriek tomu, že každý je úplne
iný, všetky majú niečo spoločné.
Cítiť v nich Jožkovu dušu a srdce,“
povedala pani Janka, jedna z
návštevníčok výstavy.
Jej slová potvrdil aj Dubničan Juraj,
ktorý si pozrel aj výstavu pred piati-
mi rokmi. „Bol som aj na výstave,
ktorá bola pri príležitosti nedoži-
tých 75.-tich narodenín. Pamätám
si, že to bolo veľmi smutné, nakoľko
výtvarník niekoľko mesiacov pred
vernisážou zomrel. Aj táto výstava,
rovnako ako tá pred piatimi rokmi,
sa mi veľmi páči. Je to tu rozmanité
a človek môže v každom obraze
nájsť niečo iné.“

-sb-

Významný slovenský grafik,
maliar, predstaviteľ dubnickej
monumentálnej tvorby a zakla-
dateľ Výtvarnej Dubnice, ktorý
celý svoj život zasvätil svojej
rodine a umeniu, by sa v týchto
dňoch dožil 80. rokov.
Pri príležitosti  nedožitého jubi-
lea výtvarníka Jozefa Kurjaka je
vo výstavnej miestnosti Mestské-
ho domu kultúry inštalovaná
výstava, ktorá zachytáva prierez
tvorby známeho umelca.

Bohém s tvorivým srdcom
Jozef Kurjak bol všestranne nada-
ným umelcom. Nevenoval sa iba
maľbe obrazov a perokresbám, ale
navrhol a realizoval aj mnohé iné
diela. Medzi ne patrí napríklad aj
uvítací mestský znak pred vcho-
dom do mesta Dubnica nad
Váhom, Dom smútku v Novej Dub-
nici a Dubnici nad Váhom a veľa
ďalších.
Hoci výtvarník v decembri roku
2009 zomrel, zostal živý nielen v
srdciach a spomienkach blízkych,
ale aj vo svojich dielach a obrazoch,
ktoré tu po ňom ostali.
Počas slávnostnej vernisáže výsta-
vy k jeho nedožitým 80. narodeni-
nám sa všetci zhodli, že to bol
talentovaný a vzácny človek.
Napriek tomu však zostal skrom-
ný. Spisovateľ Vlado Koštial raz
povedal: „Bol vždy poctivým člove-
kom, bol robotníkom štetca, netúžil
nikdy po veľkom bohatstve a aj z
toho, čo mal, sa vedel rozdať. Mestu
bude chýbať jeho tvorivé srdce,
duša bohéma a mimoriadna ume-
lecká pracovitosť."

Slzy dojatia a pozdrav do neba
Vernisáže sa zúčastnili mnohí pria-
telia a známi umelca, nechýbala
jeho manželka s dcérami a obdivo-
vatelia, ktorých uchvátila jedinečná
autorova tvorba.
„Tvorbu Jožka Kurjaka poznám. Bol
som už na viacerých jeho výsta-
vách, ale potešilo ma, že tu vidím
veľa obrazov, ktoré som doteraz
ešte nevidel,“ prezradil pán Ladislav.

Dubnici bol prvýkrát. Zdôveril sa, že
už vo Varšave veľa pozitívneho
počul o Dubnici a tešil sa na návšte-
vu tohto mesta a rodákov žijúcich v
ňom,“ povedal Podlesny.
Nechýbali členky Poľského Klubu z
celého regiónu Stredného Považia,
spolu so svojimi rodinnými prísluš-
níkmi a deťmi. Pozvané boli aj slo-
venské seniorky so svojim predse-
dom, Jozefom Bajzom, s ktorými
Poľský klub spolupracuje.„Seniorky
nám pomáhali aj pri „Dubnických
dňoch priateľstva, spolupráce a
folklóru,“ doplnil predseda klubu a
pokračoval: „Potešujúcim bolo, že
záujem o stretnutie preukázali tiež
z regiónu Hornej Nitry, kde v rámci
VÚC Trenčín žije najviac Poliakov.
Budem sa snažiť ziniciovať v Prie-
vidzi vytvorenie nového miestneho
združenia Poľského klubu. Ešte by
som rád osobitne poďakoval riadi-
teľke dubnickej ZUŠ, Mgr. N. Provaz-
níkovej, ako aj učiteľke Ing. M. Holej
a žiakom ZUŠ za prípravu a predve-
denie pekného kultúrneho progra-
mu,“ uzavrel Zbigniew Podlesny.
Na stretnutí panovala príjemná pria-
teľská atmosféra, ženy boli obdaro-
vané kvetmi a v príjemnej spoloč-
nosti si vychutnávali svoj deň.

-sb-

Poľský klub Stredné Považie, ktorý
sídli v Dubnici nad Váhom, si aj
tento rok pripomenul Medzinárod-
ný deň žien. Pri tejto príležitosti  sa
uskutočnilo už tradičné stretnutie.„
V rámci Slovenska sme jediným
združením Poľského klubu, ktoré
má svoje sídlo, čo nám umožňuje
využite priestorov na realizáciu
podujatí rôzneho spoločenského
významu. Patrí k ním aj oslava Dňa
žien. Zásluhu má na tom Mesto
Dubnica nad Váhom, ktoré nám
vytvorilo výborné podmienky pre
rozvoj našej činnosti. Sme jediní z
poľskej menšiny na Slovensku, ktorí
sa prihovárajú ženám pri príležitos-
ti ich sviatku, s poďakovaním za ich
obetavosť a spoluprácu. Robíme to
s radosťou,“ prezradil predseda
klubu, Zbigniew Podleśny.
Tohtoročné podujatie bolo jedným
z najobsiahlejších, či už počtom
zúčastnených, ako aj účasťou mno-
hých vážených hostí. Mesto repre-
zentoval primátor Ing. Jozef Gašpa-
rík spolu s ďalšími predstaviteľmi
Dubnice nad Váhom. „Poctil nás
svojou účasťou aj predstaviteľ Poľs-
kého veľvyslanectva v Bratislave - I.
Radca Jacek Doliwa s manželkou.
Od nedávna zastáva funkciu vedú-
ceho Konzulárneho oddelenia, a v

Ženám spríjemnili ich sviatok

stvárnenia. Súčasťou knihy by malo
byť aj DVD s programami Z našich
koreňov a CD s výberom piesní.
Ak chcete aj vy prispieť k pravdepo-
dobne poslednému dielu o ľudovej
kultúre nášho mesta a nachádzajú
sa vo Vašom rodinnom archíve aj
fotografie zachytávajúce kroj,
prácu, architektúru, zvyky prípadne
iná historická fotografia alebo foto-
grafie, dokumenty súvisiace so
životom bulharskej, rómskej, židov-
skej komunity v Dubnici nad
Váhom, kontaktujte nás na odd.
kultúry a knižnice v MsDK, t.č.
0918117042 alebo mailom
kultura@dubnica.eu. Kniha vyjde v
obmedzenom náklade 100 ks a je
možné si ju na uvedených kontak-
toch predbežne rezervovať.

Rb

Mesto Dubnica nad Váhom vydalo
množstvo publikácii zachytávajú-
cich históriu nášho mesta. Je v lite-
rárnej oblasti pravdepodobne naj-
produktívnejším mestom v regió-
ne. V rokoch 2005 až 2010 sme v
zborníkoch Z našich koreňov I. – V.
spracovali takmer všetky oblasti
miestnej ľudovej kultúry, ku ktorým
sme uviedli v spolupráci s našimi
folkloristami aj večerné programy.
V tomto roku sme sa podujali spra-
covať všetky uvedené zbierky do
jednej reprezentatívnej knižnej
podoby „Ľudové tradície starej
Dubnice“, kde si čitateľ nájde
okrem predchádzajúcich piesňo-
vých zbierok aj doplnenie o vianoč-
né piesne a zvyky, bohatú fotogra-
fickú dokumentáciu dobových
fotografií, ale aj z ich scénického

Ľudové tradície 
starej Dubnice v knihe

Na výtvarníka
spomínajú s láskou
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fa Bulicu. Počas prestávky si prítom-
ní muži uctili ženy kvetmi pri príle-
žitosti MDŽ.
V druhej časti stretnutia pokračoval
program návrhom plánu činnosti
na rok 2015 a návrhom rozpočtu.
Všetky predložené materiály členo-
via schválili.
V závere zasadnutia predseda ZO
DIADUB Dubnica nad Váhom
Rudolf Bulica vyjadril poďakovanie
mestu Dubnica nad Váhom, taktiež
prítomným hosťom, z DIAKLUBU
Slavičín  ako aj všetkým zúčastne-
ným členom.

Rudolf Bulica
Predseda ZO DIADUB 
Dubnica nad Váhom.

Dňa 9. marca 2015 sa uskutočnila
výročná členská schôdza Základnej
organizácie DIADUB Dubnica nad
Váhom. Rokovanie otvoril predse-
da ZO Rudolf Bulica. Po prečítaní
správy o činnosti, správy o hospo-
dárení a správy hlavného kontroló-
ra nasledovali voľby výboru základ-
nej organizácie, hlavného kontroló-
ra a predsedu ZO. Do výboru boli
zvolení Dana Žiačková – poverená
funkciou podpredsedu ZO, Mária
Buranská – poverená funkciou
tajomníka a hospodára ZO, členo-
via výboru Anton Janeček, Emília
Poliaková, Anna Bulicová, Vlasta
Diganová. Za hlavného kontrolóra
bola zvolená Helena Šišajová a za
predsedu ZO členovia zvolili Rudol-

nie známej témy z literatúry, diva-
delno-technické, v ktorom je spoje-
né divadelného námetu s technic-
kými prvkami.
Tento program je naozaj výbornou
školou tvorivosti, spolupráce, zod-
povednosti voči tímu, rešpektova-
nia názorov iných, rozvoja seba-
dôvery a sebaistoty. Každé dieťa,
ktoré je zapojené do programu
získa tieto životné zručnosti a nesie
pečať rôznych skúseností, ktoré
počas riešení úloh získajú. Odysea
mysle učí, že tvoriví ľudia nemusia
myslieť rovnako, ale často idú rôz-
nymi cestami a hľadajú originálne a
účinné riešenia súčasne, že neexis-
tuje len jediná správna odpoveď,
ktorá je daná zvykmi a vychodený-
mi koľajami, učí byť otvorený myšli-
enkam a názorom iných  a to, že
tvorivé riešenia sa rodia pri spolu-
práci a pri riskovaní. Odysea mysle
vyžaduje spojenie vedomostí a
praxe, prvkov vedy a umenia, spoje-
nie manuálnych zručností, myslenia
a predstavivosti.

Dnešok
V minulom roku pracovali  na gym-
náziu tri tímy, umiestnili  sa na
popredných miestach na národ-
nom kole a reprezentovali školu,
mesto, kraj i Slovensko na Eurofesti-
vale, ktorý sa konal v Liptovskom
Mikuláši.
Najlepším umiestnením tímov zo
Slovenska, bolo 2.miesto tímu
Prečo nie? z  Gymnázia v Dubnici
nad Váhom. Tento tím pracuje v
programe už siedmy rok a v tomto
roku má šancu reprezentovať Slo-
vensko na celosvetovom finále na
Univerzite v Michigane.
Uvítame podporu všetkých priaz-
nivcov  Odysey mysle. Finančné
príspevky môžete zasielať na č.
účtu 2001033-372/0200. Ďakujeme
za podporu mladých tvorivých
ľudí!

Eva Bežáková
Gymnázium Dubnica nad Váhom

Z histórie
Program Odysea mysle založil v
roku 1978 v USA Sam Micklus. Pro-
gram sa rýchlo rozšíril a v súčasnos-
ti sa na ňom zúčastňuje okolo 28
krajín celého sveta.
Tento medzinárodný projekt,
poskytujúci aktivity a súťaže na roz-
voj tvorivého a kritického myslenia
študentov všetkých vekových kate-
górií, predstavili Slovensku v roku
1999 štyria dobrovoľníci organizá-
cie Peace Corps.
Ich zámerom bolo vytvorenie slo-
venského zastúpenia tohto projek-
tu, ktoré prežije aj samostatne po
odchode Peace Corps zo Sloven-
ska. Prvý ročník súťaže Odysea
mysle sa na Slovensku uskutočnil v
roku 1999 na Technickej univerzite
vo Zvolene vďaka iniciatíve  dobro-
voľníčky Peace Corps Judy Hansen.
V roku 2001 sa do programu zapo-
jilo i naše – dubnické gymnázium
vďaka dobrovoľníčke PC Elisy Velez
a učiteľke E. Bežákovej. V Dubnici
neskôr v programe pracovali žiaci
ZŠ CI i študenti SPŠ.

Čo je Odysea mysle?
Odysea mysle je medzinárodný
program kreatívneho spôsobu rie-
šenia problémov určený pre deti vo
veku 8-21 rokov, ktoré si vytvárajú
5-7 členné tímy a sú vedené tréner-
mi, ktorí majú viac ako 18 rokov.
Tímy detí a študentov nemusia byť
len z jednej školy.Všetky tímy nezá-
visle na veku si majú možnosť
vybrať z piatich úloh - problémov,
avšak neskôr sa súťaží v 4 vekových
kategóriách a posudzuje sa zloži-
tosť riešení problému. Dlhodobé
problémy (deti ich riešia od začiat-
ku školského roka až do národného
kola súťaže, kde ho prezentujú)
majú rôzne zameranie: technické,
skonštruovanie  a riešenie technic-
kého problému, stavba vozidiel,
ktoré plnia rôznu funkciu, konštruk-
cia stavby z balzového dreva, ktorá
musí udržať čo najväčšiu záťaž,
divadelné, ktoré zahŕňa spracova-

DIADUB bilancoval Gymnazisti - Odyseáci 
idú súťažiť do Michiganu

Cieľom MO Matice slovenskej v
súčastnosti je propagovať a oboz-
namovať sa s bohatou históriou
nášho mesta, regiónu i národa. Z
toho dôvodu sa členovia MO MS
schádzajú pravidelne každý prvý
utorok v mesiaci o 18.hod. v MsDK,
kde si svojimi prednáškami pripo-
mínajú významné osobnosti i
významné výročia. Pri svojej práci
nezabúdajú ani na žiakov základ-
ných škôl, pre ktorých organizujú
rôzne súťaže. V tomto roku si na
Slovensku pripomíname aj 200.
výročie narodenia Ľudovíta Štúra a
v Dubnici nad Váhom si pripomína-
me 280. výročie smrti Jána Baltazá-
ra Magina.
Predsedníčkou Miestneho odboru
Matice slovenskej je Ing. Jana Rybá-
rová. Podrobnejšie informácie o
činnosti Miestneho odboru Matice
slovenskej budú viacej propagova-
né v septembri, kedy si 90. výročie
založenia MO Matice slovenskej aj
oficiálne pripomenieme.

Štefan Antalík

Matica slovenská je kultúrno spolo-
čenská inštitúcia, ktorej cieľom je
upevňovať vlastenectvo a prehlbo-
vať vzťah občanov k slovenskej
štátnosti. Ďalšou jej úlohou je
ochraňovať a rozvíjať kultúrne
dedičstvo a podporovať regionálnu
a miestnu kultúru.Pri tejto činnosti
nadväzuje na duchovný odkaz sv.
Cyrila a Metoda.
Miestny odbor Matice slovenskej v
Dubnici nad Váhom bol založený v
roku 1925.V roku 2015 si pripomína
90. výročie svojho založenia. Za
prvého predsedu bol zvolený učiteľ
a organista František Gabriel.
V roku 1926 si MO MS zakúpil pre-
mietačku a deťom premietal nemé
filmy.Premietačka bola umiestnená
v prednej časti dubnického kašieľa.
Premietalo sa každú nedeľu odpo-
ludnia, po litániach. Vstupné bolo 
1 Kčs.
V roku 1946 bol za predsedu MO
Matice slovenskej v Dubnici nad
Váhom zvolený miestny farár vdp.
ThDr. JUDr. Ján Pázstor. V Dubnici
nad Váhom pôsobil do roku 1953.V
roku 1973 bol vymenovaný za
nitrianskeho biskupa.

Matičiari si pripomínajú
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V deň MDŽ priniesol dobrú zábavu a veselú pieseň Franta Uher.

Dubnické fašiangy sa aj tento rok začali sprievodom cez mesto. Pokračovalo sa na Dutaf, kde už čakalo veľa ľudí, ktorí sa prišli zabaviť
a pochutnať si na zabíjačkových špecialitách.

Nechýbali ani tradičné súťaže a ich vyhodnotenie.

Všetko dobré ženám z nášho mesta v tomto roku zaprial zástupca
primátora František Mikolášek.

Vyhodnotenie súťaží:

Fašiangová klobáska: 1. Urbánek, s.r.o. Trenčín, 2. Falco, s.r.o.
Trenčín, 3. Jaroslav Košík
Fašiangová slaninka: 1. Urbánek Trenčín, 2. Urbánek Trenčín,
3. Krásno, s.r.o.

Kyslá kapusta: 1. p. Koníčková, 2. p. Pučeková, 3. p. Paliatková 
Zavárané kyslé uhorky: 1. p. Koníčková, 2. p. Letková,
3. p. Červienka
Domáca pálenka: 1. p. Jurík, 2. p. Bisáková, 3. p. Híreš

Ďakujeme sponzorom Dubnických fašiangov 2015

Intersystem EU, s.r.o., Bytča; Peter Horanský – Petmart, Nová Dubnica;
MM CITÉ, Trenčín; COOP Jednota supermarket, Dubnica n/V; Bistro
Deko, Dubnica n/V; Urbánek mäso – lahôdky s.r.o., Trenčín; Hôrka
s.r.o., Tr. Teplá; Pekáreň Ján Kubíček a synovia, Nemšová; Kopek Plus,
s.r.o., Dolné Kočkovce; Krásno, s.r.o., Púchov; Mäsiarstvo Falco,
Trenčín; Košík, Dubnica nad Váhom

Dubnické fašiangy

Oslávili MDŽ



D U B N I C K É  N O V I N Y

www.dubnica.sk 9

MESAâNÍK OBâANOV, RODÁKOV A PRIATEªOV MESTA

Primátor mesta, Ing. Jozef Gašparík, zablahoželal k narodeninám 
najstaršej Dubničanke. Anna Kopecká oslávila krásnych 104 rokov.

Srdečne gratulujeme!

La Gioia v našom meste Najstaršia Dubničanka

Ocenili prácu učiteľov

Na podujatí sa predstavili detské súbory Biela voda, Púchovček,
Prvosienka, spevácka skupina Studnica  a divadielko.

V našom meste sme už 28.3. 2015 privítali Veľkú noc. V priestore pred 
OD ABC sa stretlo veľa Dubničanov, najmä rodiny s deťmi.

Vo veľkej sále Mestského domu kultúry sa 19. marca predstavilo trio 
operných spevákov La Gioia. Vizuálny a vokálny umelecký zážitok diváci

ocenili búrlivým potleskom a vyžiadali si viacnásobné prídavky.

Veľká noc prišla

Deti si mohli nakresliť veľkonočné vajíčka, či vyhrať peknú cenu
za svojho miláčika.

Mesto Dubnica nad Váhom si aj tento rok pripomenulo Deň učiteľov.
Slávnostné odovzdávanie ocenení pedagógom dubnických škôl a
školských zariadení sa uskutočnilo v piatok 27. marca 2015 v obradnej
sieni mestského úradu.
Z rúk primátora mesta si prevzalo ďakovný list 15 ocenených 
pedagógov. Pripomenutie si Dňa učiteľov bolo vhodnou príležitosťou
na poďakovanie učiteľom za ich náročnú a zodpovednú prácu.

Deti potešila aj výstava ovečiek a kozliatok z farmy Čmelničky.
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Klub slovenských turistov Dubnica nad Váhom
a mesto Dubnica nad Váhom organizujú turistický pochod

Dubnická 30-ka
Týmto pozývame všetkých turistov, priateľov a milovníkov prírody na krásnu prechádzku po časti Strážovských vrchov.

Kedy? 25. 04. 2015 tj. sobota 
Štart: Dubnica nad Váhom, Dutaf Centrum od 6:30 do 9:30

Cieľ: Dutaf Centrum
Budú pripravené tri pešie a štyri cyklotrasy 

Pešie trasy:
30 km

Dutaf  Centrum -Kopanica - Hoľazné - Beňová skala - Siran - Trštičie - Langáč - Kamenné vráta - Kýšky - Medzihorie - Dutaf Centrum
20 km

Dutaf Centrum -Kopanica - Siran - Trštičie - Langáč - Kamenné vráta - Kýšky - Medzihorie - Dutaf Centrum
10 km

Dutaf Centrum - Jankov laz- Kamenné vráta - Kýšky - Medzihorie - Dutaf Centrum
Cyklo-trasy:

Cestná 85 km
Dutaf Centrum - Košeca - Zliechov - Klin - Valaská Belá - Ilava - Pruské - Nemšová – Dutaf Centrum

Cestná 40 km
Dutaf Centrum - Ilava - Homôlka - Ilava – Dutaf Centrum

Cestná 25 km
Dutaf Centrum - Ilava - Pruské - Nemšová – Dutaf Centrum

MTB 30 km
Dutaf Centrum - Prejta - Iliavka – Smrečkovci – Horná Poruba – Háj - Ilava – Dutaf centrum

Štartovné: Dospelí: 1 Euro, Mládež a členovia KST 0,50 Eura, Deti predškolského veku štartovné neplatia
Stravovanie: z vlastných zásob, Výstroj ľahká turistická

Informácie: Štefan Beláň 0905 775 645
Lukáš Podhajský  0948755013

!Každý účastník ide na vlastnú zodpovednosť!
S pozdravom Horám zdar!

Klub slovenských turistov Dubnica nad Váhom
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prešli začiatkami mládežníckych
kategórii. Nemáme momentálne
dostatok hráčov v danej kategórii,
preto musia hrávať aj mladší hráči.
Napriek tomuto handikepu bojujú
v strede tabuľky.
Viem, že je to problém prilákať 15-
16 ročných chlapcov športovať, ale
privítame každého chlapca, ktorý
to chce skúsiť.
Kategória U15 staršie žiačky:
Konečne po 3 rokoch sa nám poda-
rilo poskladať dievčenský tím.
Vcelku sa aj darí, keď s Pruským
svoje zápasy vyhrali a nestačili len
na dievčatá z Nemšovej.
Škoda, že budúci rok budú musieť
hrávať v kategórii chlapcov, pretože
ich nebude dostatočný počet.

Dušan Sokolík
tréner

Dovoľte nám, aby sme Vám pred-
stavili pracú s florbalovou mláde-
žou v Dubnici nad Váhom.
Kategória U13 mladší žiaci:
Chlapci v tejto kategórii sa počas
sezóny naučili základy florbalu,
postavenie na ihrisku, zdokonalili si
prihrávky a strelu. Vo svojej kategó-
rii hrajú o špicu tabuľky. Privítame v
tejto kategórii každého hráča, ktorý
má chuť sa zlepšovať.
Kategória U15 starší žiaci:
Z minulej sezóny prišli do tejto
kategórie hráči, ktorí úspešne
reprezentovali na Majstrovstvách
Slovenskej republiky U13.
Momentálne vedú tabuľku Regió-
nu Západ bez prehry. Držme im
palce, nech sa im vyhýbajú zrane-
nia a úspešne dokončia, čo začali.
Kategória U17 dorast chlapci:
V tejto kategórii hrávajú hráči, ktorí

Florbalová mládež 
v našom meste

Otvorenie bytu
Dňa 2.3.2015 požiadala mestskú
políciu o pomoc pracovníčka opat-
rovateľskej služby, ktorá chcela
vykonať návštevu u 81-ročnej, osa-
melo žijúcej ženy, ktorá nijako nere-
agovala na zvonenie a klopanie na
vstupné dvere bytu.
Nakoľko na mieste bolo zistené, že
dvere domu sú uzamknuté zvnútra,
boli tieto, v súlade s platnými práv-
nymi normami, pre dôvodnú obavu
o zdravie a život starenky  otvore-
né. Žena bola nájdená v  izbe bytu
bez známok života. Na miesto bola
privolaná lekárka, ktorá vykonala
ohliadku zosnulej, na základe 
ktorej vylúčila v tejto veci cudzie
zavinenie.

Marenie úradného rozhodnutia
Dňa 3.3.2015 v dopoludňajších
hodinách na Námestí sv. Jakuba
kontrolovali príslušníci mestskej
polície 29-ročného vodiča z Lučen-
ca, ktorý spáchal dopravný priestu-
pok. Nakoľko vodič nevedel predlo-
žiť požadované doklady potrebné k
riešeniu veci, bolo vykonané preve-
rovanie v policajných databázach,
ktorým bolo zistené, že kontrolova-
ný muž má rozhodnutím príslušné-
ho orgánu zadržaný vodičský preu-
kaz.
Nakoľko muž napriek tomu viedol
motorové vozidlo, svojim konaním
naplnil skutkovú podstatu prečinu
marenia úradného rozhodnutia. Z
tohto dôvodu bola vec odovzdaná
na riešenie poverenému príslušní-
kovi policajného zboru.

Z ďalšej činnosti
Príslušníci mestskej polície v sledo-
vanom období okrem uvedených
prípadov objasňovali a riešili ďal-

ších  400 priestupkov. Z tohto
počtu bolo riešených 130 priestup-
kov dopravných (napr. 14 priestup-
kov zákaz vjazdu, 7 jazda na jedno-
smernej komunikácii v protismere,
18 obmedzenie chodcov, 57 zákaz
zastavenia a státia, 8 nedovolené
parkovanie na zeleni, atď.) a 270
ostatných, najmä priestupkov proti
verejnému poriadku, proti občian-
skemu spolunažívaniu, proti majet-
ku, porušenia všeobecne záväz-
ných nariadení mesta a pod. Prí-
slušníci mestskej polície napríklad
riešili  24 priestupkov, kde bola
naplnená skutková podstata prie-
stupku rušenia nočného pokoja,
buď hlučným správaním sa v
bytoch, na verejných priestran-
stvách alebo hlukom spôsobova-
ným prevádzkou pohostinských
zariadení.
32 priestupkov spáchali osoby,
ktoré po neprimeranom skonzu-
movaní alkoholických nápojov
zostali ležať na cestných komuniká-
ciách, chodníkoch alebo inom
verejnom priestranstve. V troch prí-
padoch musela byť k týmto oso-
bám privolaná lekárska pomoc,
nakoľko si pádom na zem spôsobili
zranenia.
Znečistenie verejného priestran-
stva odpadom bolo riešené v 45
prípadoch. Priestupky proti obči-
anskemu spolunažívaniu a proti
majetku mestská polícia riešila v 92
prípadoch. Príslušníci mestskej
polície riešili aj 24 priestupkov spá-
chaných nedodržaním zákonných
noriem upravujúcich držanie psov.
Bolo odchytených 10 voľne sa
pohybujúcich psov, z toho  šiesti
boli vrátení majiteľom a štyria boli
odovzdaní do útulku, nakoľko sa
nepodarilo zistiť ich vlastníkov.

Z UDALOSTÍ RIEŠENÝCH MESTSKOU POLÍCIOU V DUBNICI NAD VÁHOM
OD 20. JANUÁRA 2015 DO 10. MARCA 2015

Hlučná zábava
Dňa 24.1.2015 v skorých ranných
hodinách bolo stálou službou
mestskej polície prijaté oznámenie
obyvateľov  obytného domu na
sídlisku Centrum I, ktorí si sťažovali
na dlhotrvajúce rušenie nočného
pokoja osobami nachádzajúcimi sa
v jednom z bytov. Realizačná hliad-
ka na mieste zistila, že nočný pokoj
je narúšaný hlasnou reprodukova-
nou hudbou  a vykrikovaním.
Osoby, nachádzajúce sa v byte a
podozrivé z hrubého narúšania
občianskeho spolunažívania boli
vyzvané, aby skončili s hlučnou
zábavou a následne boli predvede-
né na útvar mestskej polície k
podaniu vysvetlenia.
Objasňovaním bolo zistené, že v
prenajatom byte sa zabávali 43-
ročný muž a dvojica žien vo veku
18 a 21 rokov. Pod ich hlučné sprá-
vanie sa určite podpísal aj skonzu-
movaný alkohol, kde vykonanou
dychovou skúškou bola zistená hla-
dina alkoholu v krvi muža vo výške
0.85 promile a u žien vo výške 1.83
a 2.38 promile.
Konanie predvedenej trojice bolo
riešené ako priestupok proti 
občianskemu spolunažívaniu a
verejnému poriadku.

Opakovaná krádež
Dňa 2.2.2015 v popoludňajších
hodinách bola hliadkou mestskej
polície  predvedená 57- ročná žena,
ktorá sa v obchodnej prevádzke
pokúsila odcudziť fľašu s alkoholic-
kým nápojom. Táto vec bola dorie-
šená ako priestupok proti majetku.
O niekoľko dní neskôr sa tá istá
žena minimálne v dvoch prípadoch
pokúsila bez zaplatenia a po skon-
zumovaní objednaného jedla ujsť z

reštauračných zariadení na území
mesta. Nakoľko svojim konaním je
žena podozrivá z naplnenia skutko-
vej podstaty prečinu opakovanej
krádeže, bola vec  odovzdaná na
riešenie poverenému príslušníkovi
OO PZ v Dubnici nad Váhom.

Pobili sa „bezdomovci“
Dňa 16.2.2015 krátko popoludní
zasahovali príslušníci mestskej polí-
cie na Námestí Matice Slovenskej,
kde sa medzi sebou fyzicky napá-
dala štvorica mužov – bezdomov-
cov. Vzájomnými útokmi si zúčast-
není spôsobili rôzne drobné zrane-
nia, najmä tvárovej oblasti hlavy,
ktoré si však nevyžiadali lekárske
ošetrenie.
Príchod hliadky na miesto ukončil
nezákonné konanie mužov, ktorí
boli následne na mieste riešení za
spáchanie priestupkov proti 
občianskemu spolunažívaniu a
proti verejnému poriadku.

Nezhody medzi bezdomovcami
príslušníci mestskej polície riešili aj
o niekoľko dní neskôr, kedy dvojica
bratov vo veku 20 a 24 rokov naj-
skôr od skorých ranných hodín
spolu so svojou matkou konzumo-
vali alkoholické nápoje a neskôr si
vzájomné nezhody riešili na verej-
nom priestranstve vzájomnými
hlasnými vulgárnymi nadávkami a
strkaním.
Obaja bratia následne „poďakovali“
svojej matke tak, že ju chytili a vho-
dili do jednej z nádob na komunál-
ny odpad.
Mestskí policajti uvedenú činnosť
podarenej trojice zarazili a vec rie-
šia ako priestupky proti verejnému
poriadku a proti občianskemu 
spolunažívaniu.
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Thajský box funguje v Dubnici nad Váhom už 20 rokov
Počiatky Thajského  boxu v Dubnici
nad Váhom a Slovensku  siahajú do
polovice 90 rokov 20.storočia, kedy
sa na Slovensko rozšíril z Českej
republiky, hlavne z klubu Hanuman
Gym Praha, ktorý viedol Peter
Macháček .
Dňa 14.marca 1995 vzniká prvý
klub Thajského boxu na Slovensku
Gladiátor Gym Dubnica nad
Váhom, pod ktorého vznik sa pod-
písali Milan Vánik, Ján Kvasnička,
Roman Dubovský a Marián Tomča-
nyi. Pričinili sa o výchovu prvej
generácie Thai boxerov v Dubnici
n/V a na Slovensku.
Prvý nábor sa uskutočnil v priesto-
roch bývalej plavárne  SouS  ZŤS
Dubnica. Začalo sa s prvými trénin-
gami  v športovej hale v priesto-
roch Boxing klubu, kde sa trénuje
dodnes. Začiatky boli veľmi pioni-
erske a zložité. Väčšina vecí potreb-
ných k tomuto športu ešte nebola
na Slovensku bežne dostupná. Na
prvom tréningu v športovej hale
bolo 31 začiatočníkov, vďaka tvr-
dosti  tohto športu sa neskôr stav
ustálil na počte priemerne 8 až 10
osôb na tréning. Prvým trénerom
Slovenského Muay Thai bol Milan
Vánik. Neskôr do klubu vstúpili
vynikajúci  bojovníci ako Michal
Didi alebo Miroslav Koníček.
Klub Gladiátor Gym Dubnica má v
súčasnosti  nástupcu v klube K.O
Gym Dubnica nad Váhom.
Dňa 23. apríla 1996 vznikla 1 Slo-

venská Muay Thai Asociácia (1
SMTA), ktorú založili 4 Dubničania -
Milan Vánik , Ján Kvasnička, Roman
Dubovský a Marián Tomčányi na
podporu rozvoja tohto nového
športu na Slovensku. Pod hlavič-
kou asociácie sa uskutočnilo aj nie-
koľko gala večerov, ktoré značne
podporili rozvoj Muay Thai na Slo-
vensku a iniciovali vznik viacerých
klubov, a to hlavne v mestách  Bra-
tislava, Banská Bystrica, Žilina, Dub-
nica nad Váhom, Nové Mesto nad
Váhom, Martin, Zvolen a Košice.
V roku 2005 vznikla amatérska liga
s názvom Euroliga Muay Thai, ktorá
sa v posledných rokoch stala 
medzinárodnou ligou s účasťou
bojovníkov z piatich krajín Európy.
Od vzniku prvého klubu Thajského
boxu v Dubnici nad Váhom ubehlo
už dlhých 20 rokov a Slovensko má
dnes už štyroch profesionálnych
Majstrov sveta v tomto tvrdom
bojovom športe a viacero Majstrov
sveta a Európy na amatérskom poli.
Rudolf Ďurica - Majster sveta asoci-
ácie WPMF do 61,23kg z roku 2004
Richard Šimko - Majster sveta 
asociácie WPMF do 69,9kg
Vladimír Moravčík - Svetový Šampi-
ón I-1 WMC z roku 2007 do 70kg,
Interkontinentálny šampión WPMF
do 72,6kg z roku 2010,Európsky
šampión WKN 2009 72,6 kg
Vladimír Konský - Interkontinentál-
ny šampión asociácie WPMF do
69,9kg, 2011
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zovať aj v budúcnosti.
Výsledky:
Turnaj vyhral Stauder Matej  (Tj
Mladosť Žilina) so 6 a pol bodmi.
Pre druhé miesto si pricestoval
Matúš Filip (Sokol Ústí, CZE), tiež 6 a
pol bodu, ale horšie pomocné hod-
notenie. (Ich vzájomný zápas skon-
čil remízou, inak vyhrali všetky par-
tie.) Na treťom mieste sa umiestnila
Veronika Rudinská z Šk Junior Cvč
Banská Bystrica so ziskom 6 bodov.
Víťazi jednotlivých kategórií:
Chlapci do 14 rokov – Stauder
Matej – Tj Mladosť Žilina, 6,5 bodu
Chlapci do 11 rokov –  Turčan
Richard – ŠK Veža Banská Bystrica, 6
bodov
Chlapci do 8 rokov -  Števík Patrik  –
ŠK Junior Banská Bystrica, 5 bodov

Dievčatá do 14 rokov – Rudinská
Veronika  – ŠK Junior Banská Bystri-
ca, 6 bodov
Dievčatá do 11 rokov – Šošovičko-
vá Jana – SZŠ Nová Dubnica, 6
bodov
Dievčatá do 8 rokov –  Šimalčíková
Sára – ZŠ Liptovská Teplá, 3 body

Najlepšie sa z Dubničanov v turnaji
A umiestnila Marianna Holečková
(na snímke uprostred dievčat),
ktorá skončila na druhom mieste v
kategórií dievčatá do 14 rokov s
piatimi bodmi.

Peter Bielik
Predseda krajského šachového

zväzu

Šachový rekord v Dubnici nad Váhom

Zo štatistík šachových turnajov
GPX SLOVAKIA sa za osem rokov
do 14.3.2015 vrátane odohralo
538 turnajov. V Dubnici nad
Váhom sa zúčastnil rekordný
počet šachistov a to spolu 196 
(v turnaji A 158 a v turnaji B 38).

Úsilie dubnických organizátorov
zorganizovať veľký GPX turnaj bolo
korunované veľkým úspechom. V
sobotu 14.3.2015 sa Dubnického
šachového turnaja o pohár primá-
tora zúčastnilo 158 účastníkov, čo
je absolútny rekord v celej histórii
GPX turnajov! Do Dubnice nad
Váhom cestovali deti od Bratislavy
až po Banskú Bystricu, Oravu a Lip-

tov. Turnaj okorenila aj účasť šies-
tich hráčov z Českej republiky.
Všetci, čo organizujeme takéto tur-
naje, vieme, čo znamená zabezpečiť
takýto turnaj. Ale organizačné trio
Ľudmila Tomaníková, Miroslava
Zahorčeková a Ľudovít Holeček sa
nebálo prekážok a získalo podporu
školy  Centrum I v Dubnici nad
Váhom ako aj zástupcov mesta, vrá-
tane primátora. Na začiatku nechý-
bal kultúrny program, občerstvenie
pre všetky deti, rest zóna pre rodi-
čov a trénerov. Každý z účastníkov
dostal cenu.
Všetko dobre dopadlo a my držíme
palce Dubničanom, aby sa im
podobný turnaj podarilo zorgani-

Pozvánka na MS v kulturistike

Olympic fitness pozýva verejnosť na Medzinárodné majstrovstvá
Slovenska v športovej a klasickej kulturistike mužov, ktoré sú

súčasne nominačným pretekom na ME v Španielsku. Je to
vrcholové podujatie za účasti cca 120 pretekárov.

Súťaž sa uskutoční dňa 9. 5. 2015 v mestskej športovej hale
v Dubnici nad Váhom so začiatkom o 10.00 hodine.

Všetkých srdečne pozývame!
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Judo
Po výbornom výsledku v minulom
ročníku (2. miesto), začali dubnické
judistky aj nový ročník I. ligy žien
veľmi dobre.
V Lučenci v sobotu 21.2. 2015
nastúpili na svoje súboje v I. kole v
zostave : Rýdza Tereza - 48 kg, Rýdza
Barbora – 52 kg , Priščáková Lenka –
57 kg, Komlóšiová Ivana - 63 kg a
Petríková Martina + 63 kg.
Napriek nekompletnej zostave, keď
nám pre ochorenie chýbali dve pre-
tekárky, si naše dievčatá počínali
veľmi dobre. Víťazstvá vo svojej
kategórii si vybojovali v 48-ke
Rýdza Tereza, v 52-ke Rýdza Barbo-
ra a v 63-ke Komlóšiová Iva. Martina
Petríková v +63-ke našla premoži-
teľku až vo finálovom súboji a pri-
dala tak krásne 2. miesto. Bodovať
sa nepodarilo našej najmladšej pre-
tekárke Lenke Priščákovej, ktorá
však zatiaľ na súťažiach tohto typu
len začína zbierať skúsenosti a jej
čas ešte isto príde.

Vďaka týmto výborným výsledkom
sme v priebežnom poradí po I. kole
na čele tabuľky so ziskom 22bodov,
pred druhým STU Bratislava 17
bodov. Na treťom mieste sa umiest-
nili ženy z Relaxu Rimavská Sobota
13 bodov a na poslednom Vranov
nad Topľou 2 body.
Súčasne s ligou žien začala v Lučen-
ci aj liga dorastencov, v ktorej sa
predstavili dvaja naši pretekári
Jozef Rafaj a Ivan Jankovič. Vo far-
bách JC Martin, v ktorom hosťujú, si
Jozef Rafaj vo váhe do 46 kg a Ivan
Jankovič o váhe do 55 kg  vybojo-
vali 3. miesta a výrazne tak prispeli
Judo klubu Martin k priebežnej
druhej priečke v lige, keď strácajú
jediný bodík na STU Bratislava.
Všetkým našim pretekárom gratu-
lujem a želám podobné úspechy aj
v ďalšom priebehu ligy!

Ivan Rýdzi 
tréner

Významná slovenská hokejová
osobnosť Zdeno Cíger dňa
25.2.2015 navštívil ZŠ s MŠ Pavla
Demitru Centrum II Dubnica nad
Váhom. Jeho prítomnosť v Dubnici
nad Váhom nebola náhodná.
Zúčastnil sa so svojimi žiakmi –
členmi Hokejovej akadémie Zdena
Cígera na turnaji, ktorý sa uskutoč-
nil na Zimnom štadióne v Dubnici
nad Váhom. Pochopiteľne prejavil
záujem si pozrieť Sieň slávy jeho
reprezentačného spoluhráča Pavla
Demitru. Zdeno ako väčšina Demit-

rových spoluhráčov nespomínal
len jeho hráčske kvality, ale viac si
spomínal naň ako na výborného
kamaráta a super človeka. Do
pamätnej knihy okrem iného napí-
sal: „Prajem škole Pavla Demitru
ďalších nasledovníkov tohto skve-
lého človeka a športovca“.
Zdeno Cíger spolu s trénerom
Miroslavom Miklošovičom si
potom prezreli fotografie zo žiac-
kych a mládežníckych rokov Pavla
Demitru, ako aj ďalšie exponáty v
sieni slávy.

Demitrov reprezentačný spoluhráč 

Zdeno Cíger 
navštívil Sieň slávy 

Pavla Demitru na jeho škole 

ty pred koncom zápasu si dali vlast-
ný gól, a tak prehrali 2:1.
Akadémia Z. Cígera zvíťazila aj v
ďalších stretnutiach, a tak po záslu-
he skončila na 1. mieste. Brumov-
Bylnica, keďže vie zahrať na Dubni-
cu, porazila ju aj druhýkrát, a preto
Brumov skončil celkovo na 2. mies-
te.
Hokejová akadémia P. Demitru o
tretie miesto hrala s Považskou
Bystricou. Domáci zvíťazili, a tak
obsadili konečné tretie a Považská
Bystrica štvrté miesto. Na záver
okrem pohárov, diplomov dostali
všetky družstvá grafiku od Jozefa
Vydrnáka: Demitra gól a každý hráč
puk s logom Pavla Demitru. Ceny

odovzdal primátor Ing. Jozef Gaš-
parík, Igor Valach a riaditeľ Dumatu,
bývalý hokejista Jozef Ublanič.
Mali by sa uskutočniť ešte dve kolá
a to v Považskej Bystrici a v Bratisla-
ve. Zdeno Cíger vyzdvihol nielen
organizačnú, ale aj športovú úro-
veň turnaja. Vyjadril presvedčenie,
že aj takéto turnaje napomôžu k
športovému rastu mladých hokeji-
stov.

Text: Mgr. Ferdinand Brunovský
Foto: Andrej Luprich + škola 

P. Demitru

Hokejový klub Brumov – Bylnice
spolu s mestami Bratislava, Považ-
ská Bystrica a Dubnica nad Váhom
sa úspešne zapojil do projektu EÚ
nadnárodnej spolupráce k zlepše-
niu tréningových podmienok mla-
dých hokejistov.
Jednou z podmienok bolo uskutoč-
niť aj vzájomné hokejové zápasy
žiakov medzi týmito mestami.
Družstvo tvorili tri päťky, v ktorej
hrali chlapci rôzneho vekového zlo-
ženia a to od ročníka narodenia
2000 a neskôr. Tieto družstvá sa
nazvali „Hokejová akadémia“ (HA).
Prvý turnaj bol 21.1.2015 v Brumo-
ve za účasti HA Brumov Bylnice, HA
Zdena Cígera Bratislava, HA Považ-
ská Bystrica a HA Pavla Demitru
Dubnica nad Váhom. O víťazstvo
bojovali hokejové akadémie býva-
lých výborných hokejových osob-
ností a to akadémia P. Demitru proti

akadémii Zdena Cígera. Úspešnejší
boli chlapci z Dubnice nad Váhom –
hráči MHK Dubnica, ktorí skončili
na prvom mieste.
Ďalšie kolo sa hralo 25.2.2015 na
zimnom štadióne v Dubnici nad
Váhom pod záštitou primátora Ing.
Jozefa Gašparíka a prezidenta MHK
Igora Valacha a ZŠ s MŠ Pavla
Demitru Dubnica nad Váhom. Sláv-
nostného otvorenia sa zúčastnil aj
zástupca primátora František Miko-
lášek a poslanci MsZ Ing. Jozef Rafaj
a Mgr. Peter Wolf.
Za účasti takmer 80 hráčov sa opäť
hralo systémom vzájomných zápa-
sov. Opäť najviac bol vyrovnaný
zápas medzi Ha P. Demitru a Z.
Cígera. Dubničania najskôr viedli,
potom bol stav nerozhodný. V
závere domácim rozhodcovia neu-
znali gól, čo nebolo posledným
sklamaním Dubničanov. Dve minú-

Turnaj hokejových akadémií
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VYKLADAJTE ODPADY LEN V TERMÍNE, KTOR¯ SA T¯KA VA·EJ LOKALITY!

Lokalita 1
ãasÈ „Za Ïelezniãnou traÈou“ (smerom na Bole‰ov)

Lokalita 2
Sídlisko Pod ka‰tieºom + Dolné Kolonky (od ul. J. Kalinãiaka po ul. Kpt. Nálepku a ul. 
·portovcov) + Horné Kolonky (od âSA po Partizánsku a Hasiãskú) + Háje + Kvá‰ovec

Lokalita 3
Sídlisko Centrum I + ul. Kollárova + Nad kostolom + ul. Cintorínska + ul. NádraÏná + ul. ·kolská + Stred
mesta (105 bytovka + A. KmeÈa + ·afárikova + Moyzesova + Nad Zábrehom + Pionierska + Bratislavská)

Lokalita 4
Sídlisko Centrum III + Pod hájom + ul. Partizánska + ul. Fándlyho

Lokalita 5
Sídlisko Centrum II + ul. ·túrova + Prejta

RBD - zber platí len pre rodinné domy a bytové domy zapojené do vrecového zberu
separovaného odpadu. Vrecia s vytrieden˘mi surovinami vyloÏte v deÀ zberu pred svoj dom najneskôr do 6,30 hod.

˚IADAME OBYVATEªOV, ABY VYKLADALI LEN TIE DRUHY ODPADOV, KTORÉ PATRIA DO DANEJ KATEGÕRIE!

KALENDÁR ZBERU TRIEDENÉHO ODPADU V DUBNICI NAD VÁHOM A PREJTE 2015

Zber objemných odpadov treba nahlásiť na MsÚ
Tel.: 44 55 763 alebo TSM Tel.: 44 23 373

Zber elektorodpadov a nebezpečných odpadov treba
nahlásiť na TSM  Tel.: 44 23 373

Bývalých žiakov hokejových tried na ZŠ s MŠ Pavla Demitru Dubnica nad
Váhom je stále v reprezentácii vidieť. Veď v roku 2012, keď sme boli na MS
strieborní, Slovensko reprezentovali štyria naši bývalí žiaci:Tomáš Tatar, Ivan
Baranka, Mário Bližňák a Marek Hovorka. No a v tomto roku na MS – 20 roč-
ných Slovensko, ktoré skončilo na treťom mieste, z našej školy boli traja
bývalí žiaci školy: Patrik Koyš, Marco Hochel a Mislav Rosandič. Po skončení
majstrovstiev sveta do svojej rodnej školy zavítal aj Marco Hochel. Po prez-
retí Siene slávy Pavla Demitru ho už čakali netrpezliví súčasní žiaci hokejo-
vých tried, aby sa od Marca dozvedeli viac o zákulisí nášho ďalšieho repre-
zentačného úspechu. Priznal, že úspech prišiel hlavne preto, lebo plnili tak-
tické pokyny trénerov a hrali s maximálnym nasadením. Dôležité  bolo aj to,
že mohli viacerí hrať v Orange 20 proti silným súperom v hokejovej extrali-
ge. Potvrdil, že za bronz nedostali žiadne peniaze, akurát od organizátorov
100 dolárovú poukážku na nákup hokejových suvenírov. Veľa toho ale
nekúpili, pretože napr. dresy stáli niekoľko sto dolárov.
Pochopiteľne spomínal aj na školské časy. Bol rád, že jeho triednou bola
angličtinárka Mgr. Kaníková, pretože sa jazyk musel učiť zodpovednejšie.
Do pamätnej knihy školy zapísal:„Chcel by som poďakovať ZŠ s MŠ P. Demit-
ru za trpezlivosť pri mojej výchove a vzdelávaní, ktoré mi dalo veľa do živo-
ta, aj keď som si to v mladom veku  neuvedomoval“.
No a potom prišli otázky od terajších mladých hokejistov, ktoré nesmerovali
len na MS, ale boli zvedaví na jeho prípravu, na hokejovú výstroj a pod. Na
záver si žiaci mohli chytiť medailu a získali aj jeho podpisy.

Mgr. Ferdinand Brunovský 

Dubnickí hokejoví odchovanci 
reprezentovali Slovensko

Zimná dubnická bežecká liga bola pre bežcov príležitosťou overiť si
svoju formu mimo hlavnej sezóny a zasúťažiť si aj v zimnom období.
Organizátori Jogging club a AK Spartak Dubnica pripravili sériu piatich
pretekov. Bežalo sa na tartane, v parku či na Ostrý vrch.
V hlavnej kategórii mužov si najlepšie počínali Miroslav Ilavský, Štefan
Štefina a bronzový Ivan Pavlík. V hlavnej kategórii žien zvíťazila Veronika
Bakalárová pred Michaelou Klobučníkovou a Norou Ladeckou.

Samuel Valuch

Zimná bežecká liga


